Exodus- Called to Freedom 

出谷紀- 蒙召得自由
Session 4- Exodus 8-10 • Signs and Wonders
第四節8-10 標記和奇事

Gods and Idols (Exodus 8:1-19)

天主和偶像（出8：1-19）

a. In Exodus 8:1, the Lord tells Pharaoh to "let my people go that they may serve me." Here again we find the Hebrew word avad, this time translated "serve" instead of "work." What is at the heart of God's request to Pharaoh?

在出8：1， 天主叫法郎「你該放我的百姓走，好叫他們去崇拜我」（應該是7：26），我們再次見到avad一字，這裡譯作「崇拜」而不是「工作」，天主對法郎要求的中心訊息是什麼？


b. What will happen if Pharaoh does not let the Hebrew people "serve" the Lord?

如果法郎不肯讓希伯來人「崇拜」天主，後果如何？
2. The second plague caused a sickening overabundance of frogs to come forth from the Nile River. Most Egyptians would have understood the irony of this. The Egyptians worshiped a pantheon of gods including a frog-headed goddess named Heqt, who was known to help women in giving birth. Re-read

Exodus 1:22. What would have been the irony of a plague of frogs coming forth from the Nile?

第二災害造成使人厭惡的蛤蟆大量由尼羅河中走到地面，埃及人一定明白當中的諷刺；埃及人崇拜許多神祇包括蛤蟆頭的神曰Heqt, 那是幫助婦女生產的神。重讀出1：22，由尼羅河而來蛤蟆災害的諷刺是什麼？

3. In the chart that follows, notice that each of the ten plagues was related to Egyptian worship. The

Egyptians worshiped a myriad of gods, each of which they considered responsible for some aspect of daily life. Based on this knowledge, what statement do you think God was trying to make through the plagues?

看以下的圖表，注意十大災害每宗都和埃及的崇拜有關，埃及人崇拜大量的神祗，認為每一個都和日常生活有關，跟據這資料，你認為天主想通過這些災害表達些什麼？

Dissension in the Palace (Exodus 8:20-9:35)

宮廷內的紛爭（出8：20-9：35）

4. For the third plague, God creates a distinction in the way the plagues are administered. What is it?

(Hint: see 8:22-23)

在第四災害，天主在施行災害時有所區別，那區別是什麼？（看8：18-19）


5. Following the plague of flies, Pharaoh offers Moses a compromise. What is it? And what is Moses' response?

狗蠅災害後，法郎向梅瑟作出妥協，那妥協是什麼？梅瑟有何反應？
6. Read Exodus 9:19-21.

讀出9：19-21
a. What is beginning to happen within the court of Pharaoh?

在法郎宮廷內起了麼變化？


b. How does this relate to God's original purpose for imposing the plagues (7:5)?

這些變化和天主施行災害的原意有什麼關係（7：5）？

7. As he has done following every plague, Pharaoh appears to repent during the onslaught of hail and again promises Moses that the Hebrews may go and worship the Lord. Moses, however, has a new reaction to Pharaoh. What is it?

就像每次災害後一樣，在冰雹災害時法郎好像悔改，答應梅瑟樣希伯來人可以離去崇拜天主，但梅瑟這次有新的反應，那是什麼？
Humble Thyself (Exodus 10:1-29)

謙抑自下（出10：1-29）

8. What is at the heart of Pharaoh's refusal to let God's people go? (See vss. 1-3.)

歸根到底，法郎拒絕天主子民離去的理由是什麼？(1-3節）
9. What is ironic about Pharaoh's statement in Exodus 10:10?

法郎在出10：10 講的話有何諷刺的地方？


10. What are the last words that Moses and Pharaoh speak to one another in chapter 10?

在出10章，法郎和梅瑟彼此最後的對話是什麼？

11. According to Exodus 10:2, the Lord works his signs and wonders not only for the Egyptians, but also for whom?

跟據10：2， 天主行標記奇事不單是為埃及人，也是為了誰？
